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Aarøsund Bynævn. 

Bestyrelsens beretning for 2024 

 

 

 

 

 

 

Inden jeg går over til beretningen, vil jeg bede forsamlingen om at holde et minuts 

stilhed til ære for to af Bynævnets, og Aarøsunds, trofaste støtter – Ole og Nancy, 

som vi måtte sige et alt for tidligt farvel til i 2024.  

Skal vi rejse os op og holde et minuts stilhed. 

Ære være Ole og Nancys minde 

Tak 

Nu til beretningen, hvor jeg først lige vil vende tilbage til sidste års generalforsamling, 

hvor der som altid var valg til bestyrelsen – og det betyder at bestyrelsen lige nu ser 

således ud: 

• Rosa Brøgger som næstformand 

• Marie Hildebrandt som kasserer 

• Birthe Hauge som sekretær 

• Hans Peter Hansen 

• Mette Heelbøll 

• Lorenz Essendrop 

• Undertegnede som formand 

Vi har som følge af de to dødsfald ingen suppleanter lige nu, men det håber vi at vi 

kan råde bod på senere i aften. 

Vi fremsatte sidste år forslag om ændring af vedtægten så vi kan være mere fleksibel 

ift. antallet af medlemmer af bestyrelsen.  

Forslaget blev godkendt – også på en ekstraordinær generalforsamling i april sidste år. 

Ændringen betyder at vi nu kan vælge at være 5 – eller 7 - medlemmer i bestyrelsen. 

Vi vil helst være så mange som muligt, så man også får indflydelse, samtidigt med at 

man tager et bestyrelsesansvar. 

Vi skal i dag vælge 4 medlemmer til bestyrelsen og to nye suppleanter. 
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Bestyrelsens arbejde i 2024 har budt på en række opgaver som – budget og 
regnskab, medlemshvervning, udvalgsarbejde, aktiviteter, markedsføring, erhvervs- 

og turismeopgaver, varmeforsyning, fokusplan og ….. 
 
Stormen i oktober og december 2023 var hård ved Aarøsund,  

og Bynævnet tog hurtigt initiativ til reparation af badebroen, stien mellem Aarøsund 
og Gammelbro og shelterne ved havnen.   

Badebroen blev repareret ved hjælp fra Brolauget og Bådebyggeriet. Tak for den store 
indsats. 
Stien blev ret hurtigt retableret med og stor velvilje og hjælp fra Gammelbro 

Camping, hvor Bynævnet også afsatte et beløb som hjælp til dækning af udgifterne. 
Gammelbro ville dog senere ikke have pengene, med henvisning til at Bynævnet 

havde opsat en ekstra bænk på stien mod Gammelbro. Dres´ bænk er bænken døbt, 
som en hyldest til Dres Nielsen, der flere gange havde påpeget nødvendigheden af 
mulighed for et hvil på vej langs stranden. Bænken er opsat med hjælp og midler fra 

Brolauget. 
Shelterne blev sat på plads i løbet af foråret, så alt nu skulle fungere igen. 

 
Tak til alle for stor frivillig indsats. 
 

I forlængelse fa stormens rasen fik vi en henvendelse fra et par lokale lodsejere, der 
ønskede hjælp til en højtvandssikring på vejen ned mod badebroen. Fra Bynævnets 

side stillede vi os til rådighed f.eks. med en fælles henvendelse til Kommunen, men 
mener samtidig at det er de lokale lodsejere, der i første omgang må tage affære 
fremadrettet. Det blev de lokale lodsejere der fortsatte dialogen med kommunen. 

Vejen har senere fået ny asfalt, og det afhjælper en del af problemerne – men ikke 
alle.  

Bynævnet har påpeget udfordringen overfor Kommune i forbindelse med ønsket om 
en bedre skiltning og begrænsning af parkeringen hen mod badebroen. 

Vi vender lige tilbage til dette under fokusplanen. 
 
Der er mange aktiviteter i Aarøsund - og Bynævnet har, i samarbejde med 

Aktivitetsudvalget, De Bare Mænd, Brolauget, lokale frivillige borgere m.fl. 
gennemført de efterhånden traditionelle arrangementer i løbet af året - 

fællesspisninger, Sct. Hans Fest, Loppemarked, tur til NordArt, sangaftner, 
adventshygge – og også nye tiltag som gågruppe og klönsnak. 
  

I 2024 er der suppleret med foredragsaften om demens, besøg af dyrlægen fra filmen 
”Onkel”, en ginsmagning – og 2 større aktiviteter – Træsymposium i samarbejde med 

Skelledal Parken og Støtteforeningen for Aarøsund Galleri samt træplantning på 
Gammelbrovej. 
 

Træsymposiet må siges at være en stor succes. Selvom der er tale om en 
engangsforestilling er der kommet meget godt ud af det. Ud af 6 træskulpturer får 4 

lov til at blive stående i i Skelledal. De sidste 2 står på Gammelbro Camping og 
Dannevirkeskolen.  
I forbindelse med arrangementet forærede Slotsgade 25 os 2 forholdsvis nye telte, 

som nu indgår i Bynævnets grejbank. De kan lejes ved henvendelse til Hans Peter. 
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I november sidste år plantede godt 30 frivillige voksne og børn 3000 buske og træer 
på et jordstykke på Gammelbrovej. Det er begyndelsen til en såkaldt Myawaki skov – 

en lomme skov, der skal udvikle sig til et lille opholdssted for egnes beboere, men 
som samtidig er med til at binde co2 og udvikle bedre biodiversitet. Vi planter de 
sidste 3000 planter i november i år, og håber at skoven hurtigt vil vokse sig høj og 

tæt – til gavn for os og for miljøet. Stor tak til Gert Jørgensen for at stille området til 
rådighed.  

 
Og stor tak til de samarbejdende virksomheder og de mange frivillige, der hjalp med 
at få de to projekter til at lykkes.  

 
I øjeblikket undersøger Bynævnet og Øsby Borgerforening muligheden for at 

arrangere et valgmøde/ et folkemøde vedr. Kommunalvalget den 18. november 2025. 

Vi arbejder med datoen den 1. november, hvor vi inviterer repræsentanter fra alle 

opstillede partier til Øsby Hallen, hvor der i løbet af hele lørdagen vil være forskellige 

debatter, musik, underholdning osv. 

Vi har i 2024 også fortsat samarbejdet med Øsby ift. julehjælp, og der er stadig penge 

på kontoen til 2025. 

Sammen med de øvrige lokale foreningers aktiviteter bliver det hele til rigtig mange 

gode aktiviteter, som er med til at sætte Aarøsund på landkortet og tiltrække turister, 
potentielle tilflyttere og øvrige gæster. 
  

Lad os fortsætte det gode samarbejde fremover – og lad os udvikle samarbejdet, der 
er igangsat med det årlige fælles foreningsmøde, der næste gang finder sted den 19. 

juni kl. 18 her i Medborgerhuset. 
 
Bynævnet koordinerede igen i 2024 den årlige borgerbudgettering. 

På to møder i foråret blev der fremlagt, udviklet og besluttet hvordan de 50.000 kr. fra 
kommunen skal anvendes lokalt.  

 
Og det blev til:  
 

Borgerbudgettering 

• Fælles markedsføringspulje:  9.000,- kr. 

• Juleudsmykning:     3.000,- kr. 

• Flagalle:                 18.304,- kr. 

• 3 bænke på Fiskerihavnen:                13.000,- kr.  

• Opgradering af affaldsplads:                  6.000,- kr. 

• Plancher om områdets natur :   1.500,- kr. 

Det meste af det er gennemført eller undervejs, så der er god plads til nye forslag, 

når vi inviterer til fordeling af midlerne her sidst på foråret. Vi er p.t. ved at ansøge 

om borgerbudgettering 2025, og vil snarest melde datoer ud.  

Borgerbudgetteringen er et af de emner vi samarbejder med kommunen om. 

Der er mange flere, hvor der her skal nævnes: 
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• Dialogmøde med Land- og Byudviklingsudvalget 

• Frivilligdag i Simmersted 

• Mobilitetsnetværk 

• Weekendbusser 

• Branding forløb 

• Termonet - alternativ varmeforsyning ift. gas. Haderslev kommune undersøger i 
marts måned forskellige muligheder og priser, så vi forhåbentlig inden sommer 

kan  få en indikation af om vi kan realisere et fælle varmeprojekt – eller om vi 
hver især skal sats på egen varmeforsyning. Det står i hvert fald nu klart at 
termonet ikke kan finansieres med kommunegaranti.  

• Fokusplan 

• Aarø Naturø – Aarøs udviklingsplan 

Det er ikke det hele fungerer, men der kommer drypvis tiltag og initiativer fra 
kommunen, bl.a. renoveringen af fyrtårnet og havnespunsen. Bl.a. ift. samarbejdet på 

tværs af sundet, hvor der i forbindelse med Aarø Naturø skal laves et pejlemærke på 
Aarøsund siden samt en sæson parkeringsplads, der skal afhjælpe 

parkeringsudfordringerne på havnen. 
 
I forbindelse med projektet Aarø Naturø – har Ole fra Bryghuset og Jacob fra 

Gammelbro Camping taget initiativ til at etablere et erhvervs- og turismenetværk på 
tværs af sundet. Bynævnet er også med her, og det tegner godt. Der er afholdt 2 

møder med god opbakning, og næste møde er i begyndelsen af marts, hvor vi skal 
blive enige om fælles indsatsområde – og hvordan vi kommer videre. 
 

Har talt med kevin fra Badehottelt, der sige rat der i dne kommende uge 
 

Forvenigeb at d¨hotele t åbvne rigen dne 1. juni.  
 

Der bliver brig for mange frivillige kræfter og festglade mennesker når vi fejrer 
kåringen af årets lokalsamfund den lørdag 9. august. Har i tid og lyst til at hjælpe 
med – kan i kontakte en fra bestyrelsen.  

 
Med disse ord overgiver vi beretningen til generalforsamlingen. 

 


